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DAMES EN HEREN, 
 
De Subcommissie voor Wapenhandel besprak het 
jaarlijks verslag van de Vlaamse Regering aan het 
Vlaams Parlement over de verstrekte en geweigerde 
vergunningen voor wapens, munitie en speciaal voor 
militair gebruik of voor ordehandhaving dienstig 
materieel en daaraan verbonden technologie voor de 
periode van 1 januari 2008 tot 31 december 2008, en 
het  zesmaandelijks verslag van de Vlaamse Rege-
ring aan het Vlaams Parlement over de verstrekte en 
geweigerde vergunningen voor wapens, munitie en 
speciaal voor militair gebruik of voor ordehand-
having dienstig materieel en daaraan verbonden 
technologie voor de periode van 1 juli 2008 tot 31 
december 2008 op haar vergadering van 2 april 2009. 

1. Toelichting door de minister 

Mevrouw Patricia Ceysens, Vlaams minister van 
Economie, Ondernemen, Wetenschap, Innovatie en 
Buitenlandse Handel licht beide verslagen toe. 
 
Vooreerst bespreekt ze het elfde halfjaarlijkse ver-
slag dat handelt over de verstrekte en geweigerde 
vergunningen met betrekking tot de tweede jaarhelft 
van 2008. In deze tweede jaarhelft van 2008 heeft 
het Vlaamse Gewest 121 uitvoervergunningen afge-
leverd voor 91.930.168 euro en werden er geen uit-
voervergunningen geweigerd. Er werden 176 in-
voervergunningen afgeleverd voor 8.134.095 euro en 
één invoervergunning geweigerd voor 536 euro. Er 
werden twaalf doorvoervergunningen verleend voor 
een bedrag van 223.258.926 euro en één doorvoer-
vergunning geweigerd voor 2.227.104 euro. Deze 
cijfers komen integraal overeen met het cijfermateri-
aal dat reeds gepubliceerd werd op de website van de 
Vlaamse administratie op 23 februari 2009. Bij de 
opmaak van dit elfde halfjaarlijkse verslag werden 
dus geen afwijkingen opgemerkt ten opzichte van de 
al gepubliceerde cijfers. 
 
Bij de uitvoer gaat 20,7 percent naar Duitsland, 11,5 
percent naar India, 8,3 percent naar Frankrijk. Er is 
ook één enkele uitvoer van warmtebeeldapparatuur 
naar Cyprus. Die uitvoer vertegenwoordigt toch 8 
percent. Bij de uitvoer werden geen vergunningen 
geweigerd. De minister voegt daar aan toe dat het 
feit dat er minder weigeringen voor vergunningen 
zouden zijn uitgesproken, niet als maatstaf mag 
worden gebruikt om te bepalen of er soepel of streng 
wordt opgetreden. Bedrijven gaan nu meer en meer 
vooraf bij de administratie kijken wat kan en wat 
niet kan. Hoe beter de administratie haar werk doet, 
hoe minder weigeringen er zijn. Er zou ook een an-
dere tactiek kunnen worden gehanteerd waardoor de 
perceptie zou ontstaan dat er een streng beleid wordt 

gevoerd. De minister hoopt dat Vlaanderen niet zo 
kortzichtig is door dit soort parameters te hanteren. 
Ze stelt dat ze dit werk correct doet. Dat moet de 
maatstaf zijn om te beoordelen of er een goed beleid 
wordt gevoerd. Ze stelt dat er correct moet worden 
omgegaan met mensen die nood hebben aan een 
vergunning. 
 
Als de uitvoercijfers kwantitatief worden vergeleken 
met die van de tweede semesters van 2005 (23 mil-
joen euro), 2006 (63 miljoen euro) en 2007 (128 
miljoen euro) kan worden vastgesteld dat de waarde 
(91 miljoen euro) lager uitvalt dan die van het twee-
de semester 2007. Ook op jaarbasis valt er een da-
ling waar te nemen. Tegenover 2004 zitten we op 
nauwelijks iets meer dan de helft. Dat was echter 
ook een vrij uitzonderlijk jaar. 
 
Bij de invoer vertegenwoordigen de Verenigde Sta-
ten alleen al bijna 35 percent. Dan volgen respectie-
velijk Zwitserland met 20,6 percent, Duitsland met 
16,9 percent en Tsjechië met 13,2 percent. De invoer 
uit de Verenigde Staten betreft 60 vergunningen met 
meestal lagere waarden. Het gaat vooral om aller-
hande geweren en bijhorende munitie voor particu-
lieren en handelaren, evenals voertuigonderdelen 
voor de defensiegerelateerde industrie. 
 
Ook Zwitserland is goed voor 21 vergunningen in-
zake geweren en munitie, zowel voor particulieren 
als handelaars. De invoer uit Duitsland wordt ge-
kenmerkt door 78 vergunningen van zeer kleine waar-
de, hoofdzakelijk afkomstig van particulieren en 
meestal met betrekking tot niet-vergunningsplichtige 
wapens. Een mogelijke verklaring hiervoor is dat door 
het in voege treden van de nieuwe Wapenwet van 8 
juni 2006 en een overleg met de Vuurproefbank, de 
Vlaamse administratie en de Federale Overheidsdienst 
(FOD) Justitie eind 2007, er nu door de Vlaamse ad-
ministratie scherper op wordt toegezien dat deze wa-
pens niet ingevoerd worden onder het meer soepele 
regime van de intracommunautaire invoer. 
 
Er werd één kleine invoer uit de Verenigde Staten 
geweigerd aangaande een richtkijker voor een parti-
culier. Deze richtkijker had nachtzicht en kon tevens 
een straal op het doel projecteren. Dit wordt be-
schouwd als een wapen waarvan het bezit verboden is. 
 
De invoer in het tweede semester 2008 is sinds 2005 
nog nooit zo laag geweest: tegenover bijna 23 mil-
joen euro in het tweede semester 2006 en bijna 55 
miljoen euro in het tweede semester 2007, wordt er 
nu 8 miljoen euro opgetekend op. Dit neemt niet 
weg dat er alleszins sinds 2005 op jaarbasis een sub-
stantiële stijging van de invoer is. Dat bewijst nog 
maar eens hoe omzichtig men dient om te gaan met 
de interpretatie van de evoluties van cijfers op een al 
te korte termijn. 
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De doorvoer betreft slechts twaalf dossiers, maar 
voor een waarde van 223.258.926 euro. Hierbij is 
één enkele doorvoer vanuit Zwitserland verantwoor-
delijk, met name van luchtafweergeschut en bijho-
rende munitie voor 217 miljoen euro naar de krijgs-
macht van Saoedi-Arabië. Er werd ook een doorvoer 
geweigerd voor een substantieel bedrag, met name 
machinegeweren bestemd voor de krijgsmacht van 
Sri Lanka. 
 
Zoals vroeger reeds meermaals aangehaald, zijn er 
steeds grote schommelingen in de doorvoer, omdat 
we hiervoor afhangen van de vraag vanuit het bui-
tenland. Omwille van de hoger aangehaalde ene 
doorvoer was de doorvoer in het tweede semester 
2008 en ook op jaarbasis uitzonderlijk hoog. 
 
Vervolgens licht de minister het jaarverslag kort toe. 
Het jaarverslag is volgens het klassieke stramien 
opgebouwd en omvat alle hoofdstukken die in artikel 
17 van de wet van 5 augustus 1991 zijn voorzien. 
Daarenboven werd voor dit jaarverslag als speciaal 
toegelicht en extra thema de stand van zaken met 
betrekking tot een internationaal wapenhandelsver-
drag opgenomen. 

2. Bespreking 

De heer Eloi Glorieux blijft het opmerkelijk vinden 
dat het Vlaams Vredesinstituut er met veel minder 
middelen en mensen keer op keer in slaagt om lang 
vóór het kabinet of de administratie niet alleen een 
verslag van de wapenexport, -doorvoer en -invoer 
van het afgelopen jaar te brengen, maar ook een 
volledige analyse daarvan. Op het verslag van de 
minister heeft het Vlaams Parlement weeral tamelijk 
lang moeten wachten. Bij de eerste zesmaandelijkse 
verslagen kon de spreker daar absoluut begrip voor 
opbrengen. De administratie moet dan nog wennen 
aan de geplogenheden, en er moeten nog afspraken 
worden gemaakt met de federale overheid. Na vijf 
jaar zou er toch een rapporteringssysteem op punt 
mogen staan.  
 
De spreker is van oordeel dat door diezelfde politie-
ke onwil of onkunde, ook het ontwerp van decreet 
over de Vlaamse wapenexport, -invoer en -doorvoer 
nog altijd op zich laat wachten. Dat stond nochtans 
aangekondigd in het regeerakkoord. Intussen wordt 
een hele reeks voorstellen van decreet evenmin be-
sproken. Dat staat in groot contrast met de diarree 
aan ontwerpen van decreet die nog snel werden om-
gezet in voorstellen om ze toch nog door het parle-
ment te sassen.  
 
Het voorbije jaar nam de export fors toe in vergelij-
king met 2007: 40 percent meer vergunningen, zij 
het voor 10 percent minder waarde. Vlaanderen 

voert vooral hightechonderdelen uit van zeer geso-
fisticeerde wapensystemen die in de moderne oor-
logsvoering worden ingezet. 
 
Opmerkelijk is volgens de heer Glorieux dat India in 
de top vijf van ontvangende landen zit, na de Vere-
nigde Staten, Duitsland, Frankrijk en het Verenigd 
Koninkrijk. India is toch nog altijd een land waar 
illegaal kernwapens liggen opgeslagen en de nucle-
aire wapens de hoeksteen van de strijdkrachten vor-
men. Het land verkeert nog altijd in een sluimerend 
conflict met Pakistan. De Europese gedragscode 
wordt hier volgens de spreker, op een inventieve 
manier geïnterpreteerd. 
 
De Verenigde Staten is de grootste afnemer. Er is 
absoluut geen controle op de aanwending van de 
technologie die wordt geleverd aan de Verenigde 
Staten. Men weet niet of ze wordt ingebouwd in 
wapensystemen die dan worden ingezet in de oorlog 
in Irak. Die oorlog wordt door de Verenigde Naties 
zelf als strijdig met het Handvest van de VN be-
schouwd.  
 
In 2008 ging ongeveer drie vierde van alle export 
naar buitenlandse industrie. Vlaanderen draagt zo de 
verantwoordelijkheid voor de wederuitvoer of eind-
gebruiker over aan het land van bestemming. Zo 
werden aan het Verenigd Koninkrijk onderdelen 
geleverd voor militaire voertuigen. Die kwamen dan 
uiteindelijk terecht in Saoedi-Arabië. Dat is volgens 
de heer Glorieux een zeer betreurenswaardige zaak. 
Dat wijst er eens te meer op dat de Vlaamse export 
grotendeels aan de controle ontsnapt, zelfs als 
Vlaanderen goed zou controleren. 
 
Er werden in 2008 ook veertien exportvergunningen 
naar Pakistan verleend, voor een waarde van 5,5 
miljoen euro. Dat is eens te meer een opmerkelijke 
stijging, vindt de heer Glorieux. Dezelfde bemerkin-
gen die hij eigenlijk de voorbije vijf jaar daarover 
heeft gemaakt, komen ook nu opnieuw terug.  Paki-
stan is en blijft nog steeds een illegale kernmacht. 
Men kan zeker niet zeggen dat de politieke situatie 
er is gestabiliseerd zodat men niet er niet zeker van 
kan zijn dat al het militaire materieel dat nu aan dat 
land wordt geleverd morgen of overmorgen nog in 
handen zal zijn van zogenaamde bondgenoten.  
 
De heer Glorieux blijft het trouwens ook erg ver-
dacht vinden hoeveel zogenaamde luchthavenbeba-
keningsapparatuur er keer op keer naar Pakistan 
gaat. Dat is opmerkelijk. De voorbije vijf jaar, sinds 
Vlaanderen bevoegd is, wordt om de zes maanden 
verslag uitgebracht over alweer eens ladingen zoge-
naamde luchthavenbebakeningsapparatuur. Blijkbaar 
is zelfs dat niet voldoende, of anders is de Vlaamse 
technologie plots niet goed genoeg meer. In het rap-
port leest de spreker dat er zelfs een doorvoerver-
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gunning vanuit de Verenigde Staten naar Pakistan 
was, eveneens voor luchthavenbebakeningsappara-
tuur.  
 
Wat Israël betreft, heeft de heer Glorieux eens te 
meer dezelfde bemerkingen als in het verleden. Er is 
sprake van tien vergunningen voor de export van 
militair materieel, ter waarde van ongeveer 1,13 
miljoen euro. Daarvan is meer dan de helft bedoeld 
voor de heruitvoer naar Colombia, ook al een twij-
felachtig land. Hoe dan ook blijft de spreker het hy-
pocriet vinden om toch wapens naar Israël uit te 
voeren, ook al is de eindbestemmeling niet het Israë-
lische leger. Op de eerste plaats valt dat niet te con-
troleren. Een land kan misschien wel beloven dat die 
wapens enkel voor de uitvoer bestemd zijn, maar de 
spreker ziet op welke wijze Israël het internationaal 
recht op heel wat vlakken aan zijn laars lapt. Het 
land leeft VN-resoluties niet na, heeft illegale kern-
wapenprogramma’s enzovoort. Ook vindt de heer 
Glorieux dit onverantwoord omdat, zelfs al zouden 
die wapens of onderdelen niet worden gebruikt door 
het Israëlische leger zelf, het nog een steunverlening 
blijft aan het militair-industrieel complex in Israël. 
De spreker vindt het opmerkelijk hoe blijkbaar zeer 
nauwgezet kan worden gerapporteerd over de eind-
bestemming als het gaat over export naar Israël, ter-
wijl het bij de export naar andere landen veel moei-
lijker blijkt te zijn om het land van eindgebruik te 
achterhalen. 
 

Dan is er de doorvoer. Er is sprake van ongeveer 50 
percent meer vergunningen in het voorbije jaar dan 
in het jaar ervoor. De voorbije jaren is er echter 
sprake geweest van een algemene daling van de 
doorvoer. De heer Glorieux heeft hier nog altijd geen 
verklaring voor gekregen. De subcommissie  heeft 
een tijd geleden de douanediensten in de haven van 
Antwerpen bezocht. Die mensen zeiden dat niet te 
begrijpen. De haventrafiek neemt immers voortdu-
rend toe, maar de doorvoer van wapens via onze 
havens zou afnemen. Ze hadden daar geen verklaring 
voor en vonden dat trouwens ook vrij ongeloofwaar-
dig. Zou het dus kunnen dat er gewoon nog net zo-
veel doorvoer is als vroeger, en misschien zelfs 
meer, maar dat er gewoon geen vergunning meer 
wordt aangevraagd, omdat wapens gewoon mee 
worden doorgevoerd tussen de containers met bana-
nen en dergelijke? Om van doorvoer sprake te zijn, 
moet er een wijziging van transportmiddel hebben 
plaatsgevonden op het Belgische grondgebied, bij-
voorbeeld van het schip naar de trein. De spreker 
vindt het erg verdacht: de wapenhandel neemt we-
reldwijd voortdurend toe, maar die doorvoer via de 
tweede grootste haven van Europa zou zo dramatisch 
dalen. Dat is volgens hem niet geloofwaardig. Hij 
stelt dat dit eens heel ernstig en nauwgezet moet 
worden onderzocht. 

Wat de invoer betreft, merkt de heer Glorieux een 
opvallende stijging van zowel het aantal vergunnin-
gen als de waarde. Terwijl de gouverneur van Oost-
Vlaanderen enorme inspanningen levert om hand-
wapens uit de samenleving weg te halen en in te 
zamelen wordt tegelijk opnieuw de deur wagenwijd 
opengezet. De instanties die deze wapens ontvangen, 
zijn blijkbaar overwegend de handelaars. Zo wordt 
de Vlaamse samenleving opnieuw overspoeld met 
heel wat wapens.  
 
Tot slot betreurt de heer Glorieux eens te meer dat 
de regering en deze meerderheid er niet toe gekomen 
zijn om een akkoord te bereiken over op zijn minst 
het behandelen van de voorliggende voorstellen van 
decreet om te komen tot een Vlaamse regelgeving 
met betrekking tot wapenexport, -doorvoer en -import. 
 
De heer Glorieux zegt dat zijn fractie de aanvang 
van de volgende legislatuur in elk geval haar voor-
stel van decreet opnieuw zal indienen. Dit voorstel 
van decreet draait de logica van vandaag om. Van-
daag worden wapenvergunningen afgeleverd behalve 
als kan worden aangetoond dat er dringende of vol-
doende redenen zijn om niet te leveren. Het voorstel 
wil die logica omdraaien. Er mogen geen wapenver-
gunningen worden afgeleverd tenzij men echt kan 
aantonen dat het effectief verantwoord is, dat het 
voor VN-politiemachten is of wat dan ook. De logica 
is dat de wapenhandel ‘as such’ zoveel mogelijk 
moet worden vermeden en beperkt. 
 
De heer Piet De Bruyn wil stilstaan bij twee punten 
die eigenlijk niet heel concreet op de inhoud van het 
rapport ingaan, maar die er  wel alles mee te maken 
hebben. 
 
Het eerste punt betreft de oplevering van het rapport. 
De eerlijkheid gebiedt de heer De Bruyn te zeggen 
dat het veel sneller bij het Vlaams Parlement werd 
ingediend dan het vorige geïntegreerde jaarrapport. 
Er zijn drie volledige maanden gepasseerd. De spre-
ker zegt daar op zich mee te kunnen leven, maar hij 
hoopt dat er in de volgende jaren nog wat ruimte is 
om die periode nog verder terug te dringen. 
 
Meer fundamenteel betreurt de spreker dat men er 
niet in slaagt om iets te verwezenlijken dat heel con-
creet in het regeerakkoord was opgenomen. In het 
eigen decreet waren heel duidelijk de juiste krijtlij-
nen uitgezet en bestond er ook een consensus over 
het feit dat men een aantal elementen wil koppelen 
aan een ethische bekommernis. In de hoorzitting met 
de industrie over de voorliggende voorstellen van 
decreet, kwam duidelijk naar voor dat de rechtsze-
kerheid de eerste bekommernis van de Vlaamse be-
drijven is. Voor het overige is er bij hen een grote 
bereidheid om ook inzake transparantie en zo de 
politiek voor een deel tegemoet te komen. In de be-
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treffende passage van het regeerakkoord staat duide-
lijk de bereidheid om die terechte bekommernis te 
koppelen aan een ethische bekommernis, die gedeel-
telijk haar oorsprong vindt in de Europese gedrags-
code, die bestaat en die wordt gehanteerd. Daarin 
wordt letterlijk verwezen naar de eindgebruiker. 
 
De heer De Bruyn stelt dat het parlement er niet in 
geslaagd is om dat van de regering af te dwingen. De 
regering heeft geen voorstellen gedaan en de voor-
stellen die uit het parlement kwamen, zijn helaas niet 
besproken. Dat blijft dus voor zijn fractie een be-
kommernis voor de volgende legislatuur. Dat kan 
volgens de spreker een onderwerp zijn in de bespre-
kingen tijdens de vorming van de volgende coalitie.  
 
Wat nu concreet het rapport betreft onderschrijft de 
heer De Bruyn de bezorgdheid van de vorige spre-
ker. Los van de bedenking dat alles wat nu met be-
trekking tot de wapenhandel met Israël gebeurt, ge-
beurt binnen de regels zoals ze op dit ogenblik be-
staan, blijft de spreker de vraag stellen naar de op-
portuniteit om hier strenger, strikter of stringenter op 
te treden. De heer De Bruyn durft daar opnieuw voor 
te pleiten omdat hij de rapporten ziet die verschijnen 
naar aanleiding van de oorlog die is gevoerd in Ga-
za. Het zijn rapporten over schendingen van mensen-
rechten, van oorlogsrecht, gebruik van wittefosfor-
bommen op een manier die niet is toegelaten. Hij 
stelt zich de vraag of het geoorloofd is dat Vlaande-
ren het militair-industrieel complex van dat land 
steunt. Volgens hem is het niet geoorloofd, ook al 
gaat het om doorvoer.  
 
Minister Patricia Ceysens antwoordt dat wat de ti-
ming betreft de mensen van de administratie blij 
zullen zijn dat de vooruitgang wordt opgemerkt. 
Voelen en horen dat de timing gewaardeerd wordt, is 
alleszins de beste aanmoediging om dit rapport zo 
snel mogelijk aan het parlement te kunnen voorleg-
gen. Zij gaat er niet helemaal mee akkoord  dat de 
heer Glorieux zegt dat het Vredesinstituut met min-
der mensen wel slaagt in de timing. Zij wil op de 
twee diensten de koppen nog wel eens tellen. 
 
Zij zegt dat echt wel te kunnen vaststellen doordat ze 
weet met welke nauwkeurigheid de administratie 
deze dossiers een voor een behandelt en hoe vaak er 
overleg wordt gepleegd. Ze stellen zich voortdurend 
de vragen zitten we juist, doen we het goed,  zijn er 
twijfels, moeten we meer documenten opvragen,  
moeten we ons nog beter informeren, moet er over-
leg met anderen zijn, wat doen andere lidstaten? Het 
is geen heel grote dienst maar zij zijn dag in, dag uit 
bezig met de vergunningen zelf. 
 
De vergunningen betreffen maar een deel van het 
werk. Er wordt ook veel tijd gespendeerd aan het 
voorlichten van bedrijven die vragen hebben over 

wat kan en hoe het kan. Dat werk ziet men niet terug 
in de rapportage. Er is ook heel veel werk dat niet 
zichtbaar is, waardoor bedrijven afhaken en beslis-
sen om het toch maar niet te doen omdat ze geen 
schijn van kans maken. Er is meer dan de vergun-
ningen alleen en iedere vergunning op zich vormt 
een dossier waarin alle criteria nauwkeurig worden 
getoetst. Regelmatig worden ook vragen gesteld bij 
een dossier. 
 
De minister neemt dus de verdediging van de dienst 
op zich. De vergelijking met het Vredesinstituut gaat 
volgens haar niet op, de verantwoordelijkheid is van 
een andere orde. 
 
Wat er natuurlijk wel gebeurd is tijdens deze legisla-
tuur en waar ook energie in gekropen is, is de bench-
marking, die finaal kon worden afgerond en voorge-
steld. Ook is er natuurlijk nog altijd wat onduidelijk-
heid over de intracommunautaire transferrichtlijn. 
Het zal volgens de minister ongetwijfeld in de vol-
gende legislatuur zijn, dat kan worden bekeken hoe 
er geland wordt en hoe Vlaanderen verder zal gaan 
met de eigen regelgeving. 
 
Over de vergunningen voor Pakistan verklaart de 
minister dat het gaat om uitvoer van regelsystemen 
voor luchthavenverlichting voor de Pakistaanse 
luchtmacht, op basis van certificaten van eindbe-
stemming. Er was inderdaad ook een doorvoer van 
luchthavenverlichting vanuit de Verenigde Staten 
naar de Pakistaanse krijgsmacht, bestemd voor ver-
scheidene militaire vliegvelden in Pakistan, op basis 
van een certificaat van eindbestemming. Dit soort 
van goederen zijn in de Verenigde Staten niet ver-
gunningsplichtig. De minister zegt in dit verband dat 
het heel dikwijls gebeurt dat er hier voor een pak 
goederen documenten en vergunningen moeten wor-
den aangevraagd terwijl dat in de rest van de wereld 
gewoon vrije goederen zijn. 
 
Op de insinuatie van de heer Glorieux dat er meer 
doorvoer zou zijn, waarvan men bij gebrek aan con-
trole niet op de hoogte is, antwoordt de minister dat 
men niet mag onderschatten hoeveel men opziet 
tegen het Vlaamse vergunningenstelsel. In het 
Vlaamse Gewest zijn veel meer goederen vergun-
ningsplichtig dan elders en zelfs een gewone door-
voer moet het Vlaamse systeem, vergunningenstelsel 
en vergunningenbeleid helemaal doorlopen. Het gaat 
om de Vlaamse catalogisering van goederen die in 
andere landen heel anders bekeken worden. Dit is 
maar een hypothese, maar men weet natuurlijk wel 
waar doorvoervergunningen nodig zijn en waar niet, 
en men weet ook waar doorvoervergunningen ge-
weigerd worden en waar niet, volgens de minister. 
 
Het gebeurt regelmatig dat de douane meldt dat ze 
een partij goederen zonder vergunning heeft onder-



7  Stuk 33-A (2008-2009) – Nr. 2 
 
 

 

schept. Een dergelijke partij wordt altijd in beslag 
genomen. Daaruit kan de minister alleen maar aflei-
den dat mensen die zonder vergunning proberen 
door te voeren, tegen de lamp lopen. Natuurlijk kan 
niet met zekerheid worden gezegd of ze allemaal 
worden onderschept, maar in elk geval neemt de 
douane contact op als er een partij goederen staat 
zonder vergunning. Als men het fout doet, worden 
de goederen in beslag genomen en regelmatig wor-
den goederen teruggestuurd naar de afzender. Ze 
moeten die dan opnieuw versturen volgens het 
Vlaamse vergunningssysteem.  
 
De minister neemt aan dat het in de wereld rondgaat 
in welke havens geen vergunning nodig is, en in 
welke havens wel. Als men ziet op welke wijze in 
Vlaanderen met een doorvoervergunning wordt om-
gegaan, dus voor goederen waarvoor alleen de door-
voer wordt verleend, dan is het denkbaar dat Vlaan-
deren af en toe als bemoeial en als een betuttelend 
land kan worden beschouwd. 
 
Traditioneel zijn er de vragen over Israël, stelt de 
minister vast. De subcommissie kent de spelregels 
die worden gehanteerd. Ook hier zitten er natuurlijk 
een aantal uitvoeren in, maar in die uitvoeren waren 
telkens voorhanden: een kopie van de Israëlische 
uitvoervergunning, een kopie van het verkoopscon-
tract, een certificaat van eindbestemming, een certi-
ficaat van de Belgische ambassade in Israël en een 
‘end-user statement’ van de eindgebruiker. Dat zijn 
de spelregels waarmee die dossiers worden behan-
deld. 
 
 
De verslaggever,  De voorzitter, 
 
Piet DE BRUYN  Jan ROEGIERS 
 
 

 
 


